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Fiscul a restituit 700 milioane lei
în contul taxei auto

Un număr de 420.000 de contribuabili au
primit, în perioada 3 - 5 iunie 2019, suma
totală de 700 milioane lei, reprezentând taxe
auto achitate de aceştia în intervalul 1
ianuarie 2007 - 31 ianuarie 2017, a informat
miercuri Agenţia Naţională de Administrare
Fiscală (ANAF) - „Demersul Ministerului
Finanţelor Publice şi al Agenţiei Naţionale de
Administrare Fiscală va continua până la
restituirea ultimului leu datorat contribuabililor
români, care au achitat taxe auto (taxe auto
pentru autoturisme şi autovehicule, taxa pe
poluare, taxa pentru emisiile poluante
provenite de la autovehicule sau timbrul de
mediu)“. Ministrul Finanţelor Publice, Eugen
Teodorovici, anunţase joi, 30 mai, că la
începutul săptămânii în curs, cele 700
milioane lei care au fost transferate la Fondul
de mediu pentru restituirea taxei auto trebuie
să se regăsească în conturile românilor.

Lucrări de igienizare

Angajații Serviciului Gestionare Spații
Verzi din cadrul Primăriei Municipiului
Constanța continuă lucrările de igienizare şi
cosit pe domeniul public din muncipiul
Constanța. Se cosesc spațiile verzi de pe
strada Mircea cel Bătrân, zona hotelului
Zodiac din parcul Tăbăcărie și zona
Expoflora, iar în zona de taluz dinspre strada
Termele Romane se taie și gardul viu. În mod
similar, s-au igienizat fâșiile verzi din zona
Dorally, șoseaua Mangaliei,  bulevardul Tomis,
scuarul situat la intersecția străzii Negru Vodă
cu bulevardul Tomis și trandafirii plantați în
zona Expoflora. De asemenea, echipele
municipalității au intervenit în stațiunea
Mamaia, în zona Teatrului de Vară unde s-au
realizat lucrări de întreținere a spațiilor verzi
iar peluzele de gazon din zona hotelurilor
Sirena și Doina au fost cosite. Precizăm că
lucrările vor continua în tot orașul, inclusiv în
stațiunea Mamaia. În paralel, angajații au udat
cu cisterna plantațiile tinere de arbori și florile
din parcurile, aliniamentele stradale și
sensurile giratorii din oraș.  Concomitent cu
acțiunile de întreținere, s-au desfășurat lucrări
de amenajare a spațiilor verzi la intersecția
bulevardului Tomis cu Aurel Vlaicu unde a fost
așternut pământ vegetal.

O nouă parcare în Constanța

Primăria Municipiului Constanța, prin SC
Confort Urban SRL, a început lucrările de
amenajare a unei noi parcări pe aleea
Cerbului, bl. 40A din cartierul Inel I. Au fost
demolate garajele și a fost curățat terenul,
urmând ca în perioada ce vine să fie realizate
lucrările de infrastructură. După turnarea
covorului asfaltic, parcarea va fi marcată
corespunzător. Noile locuri sunt destinate
riveranilor care își parcau până acum
autoturismele pe trotuare. Reamintim că
Primăria Municipiului Constanța a demarat o
amplă campanie de eliberare a domeniului
public de garaje. Acțiunea vizează peste două
mii de garaje din toate cartierele din oraș.
Reprezentanții Primăriei fac un apel către
locuitorii orașului să nu își parcheze mașinile
în zonele în care se lucrează, pentru a nu
îngreuna intervenția utilajelor!

Pe scurt.Efecte

Leul, economia și creditarea,
lovite de circul legislativ

Comisia Europeană a
avertizat miercuri că
stabilitatea financiară din

România a fost din nou sub presiune
în 2018, din cauza unui set de
iniţiative legislative ale Guvernului şi
Parlamentului, după ani de eforturi
continue de consolidare a sectorului
financiar. Executivul european a
prezentat miercuri recomandările
specifice de ţară pentru 2019 - „Taxa
pe activele bancare adoptată de
Guvernului României printr-o
Ordonanţă de urgenţă, la sfârşitul lui
decembrie 2018, fără o evaluare a
impactului sau a consultate a tuturor
celor implicaţi, a provocat temeri
semnificative legate de impactul său
negativ asupra situaţiei prudenţiale a
băncilor, a realizării politicii monetare
şi până la creşterea investiţiilor şi a
economiei“. Potrivit CE, modul în care
a fost adoptată legislaţia şi
provizioanele cerute au avut un efect
negativ semnificativ asupra cursului
de schimb valutar, a capacităţii
Guvernului de a se împrumuta de pe
piaţă şi a percepţiei asupra riscurilor
operaţionale. Deşi unele aspecte
controversate ale taxei au fost
amendate în martie 2019, modificările
au fost din nou realizate printr-o
Ordonanţă de urgenţă, fără o
evaluare a impactului - „Deşi au fost
eliminate prevederile cele mai
contestate, noua formulare a taxei ar
putea distorsiona încurajarea
creditării, ceea ce ar putea avea ca
rezultat alocarea incorectă a

împrumuturilor către economie.
Potenţialele implicaţii ale acestor
modificări pentru transmiterea politicii
monetare ar trebui evaluate. Unele
iniţiative legislative adoptate de
Parlament la sfârşitul lui decembrie
2018, deşi declarate neconstituţionale
de Curtea Constituţională în martie
2019, au pus presiuni suplimentare
asupra sectorului bancar din România
şi au consolidat percepţia generală a
unui cadru legislativ impredictibil.
Experienţele din trecut ne arată că
astfel de iniţiative ar putea fi din nou
puse în discuţie de legislativ“. De
altfel, și guvernatorul băncii centrale,
Mugur Isărescu, a arătat, miercuri, că
Ordonanţa 114 din 2018, adoptată
fără consultarea prealabilă a BNR, a
reprezentat un risc sever la adresa
stabilităţii financiare, prin afectarea

mecanismului de transmisie a politicii
monetare. Reamintim că , la sfârşitul
anului trecut, Guvernul a stabilit, prin
Ordonanţa 114/2018, impozitarea
activelor financiare ale băncilor în
cazul unui nivel al ROBOR mai mare
de 2%, contribuţie numită iniţial de
autorităţi „taxă pe lăcomie“. Ulterior, în
mai, a intrat în vigoare OUG 19/2019
care modifică modul în care este
calculată rata pentru creditele în lei cu
dobânda variabilă. Astfel, indicele de
referinţă pentru creditele
consumatorilor (IRCC), reglementat
de OUG 19/2019, este de 2,36% pe
an, acesta fiind calculat ca medie
aritmetică a ratelor de dobândă zilnice
ale tranzacţiilor interbancare din
trimestrul IV 2018, conform datelor
anunţate joi de Banca Naţională a
României (BNR).

Proiectul legii prevenţiei este aproape finalizat

Fără medici falşi! Legea privind profesiile
medicale, în dezbatere

Proiectul de lege privind profesiile
medicale va fi pus în dezbatere
publică vineri, iar proiectul legii
prevenţiei este aproape finalizat, a
declarat miercuri ministrul Sănătăţii,
Sorina Pintea. “Vom ieşi până vineri în
transparenţă decizională cu Legea

profesiilor medicale, care sper eu că
va încerca să facă oarecare lumină
vizavi de modul în care s-a discutat în
ultima perioadă de medici falşi, nefalşi
şi toate celelalte”, a precizat ministrul. 

Reprezentantul MS a spus că
acest proiect de lege a fost negociat
cu toate asociaţiile profesionale de
mai mult timp. Totodată, Sorina Pintea
a anunţat că este aproape finalizat
“draftul” Legii prevenţiei. “Am finalizat

oarecum draftul pentru Legea
prevenţiei. Cu siguranţă ar mai fi cam
o lună de lucru, dar pentru a scurta
oarecum timpul am propus echipei să
mergem o săptămână undeva, fără
telefoane, fără intervenţii şi să stăm de
dimineaţă până seara să finalizăm
acest proiect important. Legea are ca
principal scop asigurarea accesului
universal şi echitabil la servicii
medicale sigure, eficace, eficiente,
conforme cu nivelul progresului
înregistrat de tehnică şi ştiinţele
medicale”, a spus reprezentantul MS.

Ministrul a susţinut că prin acest
proiect de lege se creează premisele
ca tot ce apare nou, inovativ în
sănătate să fie aplicat. “Bineînţeles, în
concordanţă cu legislaţia pe care o
vom adapta, astfel încât să permită
accesul. Legea prevenţiei este
construită pornind de la următoarele
principii: echitatea în asigurarea
accesului la servicii pentru fiecare
persoană asigurată sau nu,
solidaritatea, eficienţa utilizării
fondurilor publice, abordarea centrată
pe persoană de-a lungul vieţii,
reorganizarea instituţională cu

creşterea capacităţilor de sănătate
publică în termeni de infrastructură,
resursă umană, tehnologia informaţiei
şi sisteme informaţionale”, a arătat
ministrul.

Sorina Pintea a menţionat că
proiectul prevede şi
“responsabilizarea” autorităţilor locale,
a comunităţilor şi a persoanelor privind
dezvoltarea programelor de prevenţie
şi urmăreşte dezvoltarea de
parteneriate intersectoriale şi
interinstituţionale pentru a prioritiza
sănătatea în toate politicile.
“Monitorizarea, reglementarea şi
derularea acestor programe va fi
făcută de către INSP după ce va fi
reorganizat şi asta cât de curând. (...)
Un capitol important este reprezentat
de stabilirea structurilor responsabile
şi atribuţiilor acestora în corelare cu
noile concepte de sănătate, plecând
de la regândirea organizării MS şi a
structurilor din subordine - DSP-urile şi
INSP, instituţii care vor avea rolul de
dezvoltare, implementare şi
monitorizare a noilor politici în
sănătate publică şi a prevenţiei”, a mai
spus ministrul Sănătăţii. 


